

Skolebestyrelsesmøde 28. oktober 2025

Tidspunkt: kl. 17.00-19.30 i Personalerummet

Mødeleder: Lise Rejnhold Sørensen **Referent:** Sine Erlandsen

Deltagere: Jannie Rasmussen Holdt, Lise Rejnhold Sørensen, Julie Pape Olsson, Lars Neckelmann, Maria Louise Ravnholt, Stinna Midtgaard Kjær, Peter Nielsen, Lærke Maria Jensen, Trine Jespersen (suppleant), Magda Altinok (suppleant), Sine Erlandsen (referent) og Pernille Wessel

Fra elevrådet: Alma Kirkegaard Lambertsen 6b og Milana Atay 9c.

Gæster: Anette Brønnum Skau, Emilie Bundgaard (observerer)

Afbud: Lotte Borg

Dagsorden

Afklaring, retning og evt. spørgsmål til refleksion forud for møderne

Tid/ansvarlig	Dagsordenspunkt	Fremstilling	Referat – drøftelse, handlinger og beslutninger
17.00-17.05 Julie & Lise	1. Godkendelse af referat fra sidste møde Fra <i>Forretningsordenen</i> : <i>Der udarbejdes beslutningsreferat fra hvert bestyrelsesmøde. Sagsfremstillingen skal fremgå af referatet.</i> Kommer bilag ud sammen med dagsorden/ref.? på hjemmesiden?	Opsamling	Referatet er godkendt. Til tilstræbes, at referater tydeligt viser sagens fremstilling, og hvad der besluttet. Der arbejdes på en løsning, så bilag kommer på nettet sammen med dagsorden/referat.

17.05-17.30 Anette/Pernille	2. Budget - økonomi Anette - som er skolens økonomimedarbejder - deltager og gennemgår dette budgetår i forhold til skolens økonomi, herunder forventninger til årets samlede resultat	Gennemgang med mulighed for spørgsmål	Anette gennemgår den overordnede økonomi og det forventede resultat. Pt. et overskud på kr. 840.000 (pr. 1. nov: kr. 760.000 pga. ekstra vikarudgifter i oktober). Det oplyses, at driftsbudgettet er på dagsordenen til skolebestyrelsesmødet i januar. Bestyrelsen har tidligere besluttet, som udgangspunkt primært at være interesseret i at se driftsbudgettet, og høre om tankerne bag de forskellige posteringer, men ikke i at lave ændringer i posteringerne.
17.30-17.45 Lærke/Sine	3. Elevrådet 1. Kort opfølgning fra elevrådet om det, de er optaget af 2. Katalog med brain breaks?	Oplæg med mulighed for spørgsmål af afklarende karakter undervejs	Elevrådet har snakket om Gallafest. De foreslår fx, at der kunne være et tema, at der kunne være flere aktiviteter og andet end pizza. De arbejder også med brain breaks, men det kan være lidt svært at finde tid til. De har foreslået Halloween for 4.-6. årgang. Dette er allerede sat i gang. Milana fortalte om mødet i Odense Fælleselevråd. Referatet er lagt ud til alle forældre.

17.45-18.00 Julie & Lise	4. Nyt fra Julie & Lise 1. Opfølgning omkring trafik herunder stopforbud på Glentevej og forældrehenvendelse 2. Status på handling ift. budgetmodellen 3. Kommunikation ml. bestyrelse og forældre: - skal referat udkomme i andet format, mere dynamisk, med teaser-mini-referat på Aula? <i>Punktet er kort, og ikke et drøftelsespunkt, men er blot en orientering fra Julie & Lise</i>	Kort opsummering fra perioden siden sidste møde	1. - Der er sat to standsning og parkering forbudt-skilte op mellem hvor Kertemindestien går ud til Glentevej og frem til Kys og Kør. Bestyrelsens ønske var, at det gjaldt helt hen til indkørslen til den lille skolegård. Bestyrelsen vil følge, om det kommer til at ske. - PW har modtaget og videresendt en henvendelse fra borgere og forældre vedr. de trafikale forhold på Solsikkevej. Klima- og Miljøforvaltningen vil komme og se nærmere på dette. - Der er kommet svar fra Klima- og Miljøforvaltningen vedr. Lises henvendelse om at flytte busstoppestederne på Risingsvej. Man vælger at fastholde nuværende stoppesteder, og så påtænkes de indtænkt i den store mobiliseringsplan. Det besluttes, at Lise skal skrive og bede forvaltningen komme og observere en morgen i regnvejr. - Lise retter henvendelse til relevant parkeringsselskab vedr. ulovlig parkering i krydset Glentevej/Risingsvej. 2. - Ift. sidst så har PW og Lise har modtaget de sidste endelige svar vedr. den nye
---	---	--	---

			budgetmodel. Når svarene er blevet bearbejdet, følger PW og Lise op. - Lise er blevet kontaktet af Fyens Stiftstidende om, hvorvidt den nye budgetmodel kan mærkes på Risingskolen. Lise vender tilbage til vedkommende. 3. - Det besluttes, at skolebestyrelsen udsender 2-3 mini-referater med hovedpunkter om året i videoform, med link til referat på Aula.
18.00-18.15	Pause m. forplejning		

18.15-18.50 Sine/Pernille	5. Nyt fra skolen 1. Informationsmødet med nye forældre 2. Princip omk. trafik orientering 3. Nyt om stien ved <i>Hullet i hegnet</i> 4. Kort om budgetforlig og forårs SFO 5. Orientering omk. brandsyn og afledte konsekvenser i forhold til samlinger og gruppearbejdspladser - <i>Drøftelse: Ser bestyrelsen alternative løsninger?</i> 6. Opfølgning omkring fraværsregistrering herunder svar på spørgsmål givet til bestyrelsen/ledelsen af forælder - <i>se bilag 1 og 2</i> <i>Sidste punkt er ikke en længere drøftelse, men alene som opklaring af de stillede spørgsmål. Der er svar fra Skoleafdelingen.</i>	Kort orientering med mulighed for afklarende spørgsmål	1. - PW orienterede om informationsmøde med nye forældre, som var meget velbesøgt. Elever fra 5. årgang var med og blev interviewet af Thomas Krat, afdelingsleder. 2. - Det blev besluttet, at der udarbejdes et trafikprincip i løbet af foråret. 3. - PW skal til møde omkring etablering af stien ved hullet i hegnet. 4. - Jf. budgetforløbet udfases forårs SFO langsomt. Der er endnu ikke udarbejdet en kapacitetsplan for Risingskolens distrikt, så der er stadig forårs SFO til foråret. 5. - Jf. brandsyn så er der kommet nye regler for, hvor mange personer, der kan opholde sig i Festsalen på samme tid. Drøftelse i ft. morgensang: Det foreslås - at årgangene går på skift hver måned - at klasserne "deles lodret" og er til morgensang hver anden gang - at der livestreames så klasserne kan følge med i klasselokalet
--------------------------------------	---	---	---

			Skolebestyrelsen ønsker, at alle elever får mulighed for at deltage i morgensang, og at der findes en løsning hurtigst, så den midlertidige med, at 9. årgang ikke er med, kan bortfalde. Beslutningen tages i MED. - Gruppearbejdspladserne er blevet godkendt til gruppearbejde. - Elefanten på 2. sal skal flyttes, i deponi eller muligvis kasseres, da den (af brandhensyn) ikke kan stå på sin nuværende plads. 6. - Vi drøfter kort fraværsregistreringen jf bilag 1 og 2. - Vi beslutter, at vi på skolens hjemmeside fremadrettet linker til gældende lovgivning for fraværsregistrering samt brevet vedr. fraværsregistrering, som PW har sendt ud i august.
18.50-19.00 Stinna	6. Opfølgning fra netværksmøde mellem bestyrelserne	Kort orientering med mulighed for spørgsmål	- Stinna har videresendt mail vedr. emnebank, som bestyrelsen gerne vil bidrage til, i første omgang med <i>Princip for samarbejde mellem skole og hjem</i>. - Der har været en orientering omkring Stærke Børnefællesskaber.

19.00-19.20 Pernille	7. Ordensregler - se bilag 3 1. Endelig godkendelse af vedlagte bilag 2. Drøftelse omkring formidling til forældre, personale og elever 3. Skolens Antimobbestrategi skal opdateres i forhold til ordensreglerne, hvordan gøres det bedst? - se bilag 4 <i>Alle bør overveje, hvordan Ordensreglerne gøres levende og kommer ud til alle.</i> <i>På samme måde må alle gerne gøre sig overvejelser i forhold til den nuværende Antimobbestrategi, og hvordan en opdatering kan laves på en hensigtsfuld måde.</i> Vil en arbejdsgruppe opdatere umiddelbart efter mødet? <i>Bemærk: Reglerne er opdateret på baggrund af sidste møde, og det vil kun være "kosmetiske" rettelser, som kan laves.</i>	Fælles drøftelse med opsamling ved Pernille	1. Bilaget godkendes med mindre ændringer. 2. Forslag til formidling til eleverne: - til morgensang - på plakater (elevråd) - lærerne fortæller det i klasserne - video til forældre (bestyrelsen) - LMJ og PW drøfter formidlingen og tager en beslutning. 3. Skolens Antimobbestrategi drøftes af Stinna, Magda og Maria Louise efter dagens møde, og de kommer med forslag til opdatering, som medtages til næste møde.
19.20-19.30 Julie & Lise	8. Evt. - Hvad gør vi med "julefrokost" i år?		PW orienterede om skoleGPT. Vi drøfter kort problematikken vedr. PLOV. Tilfredshed med mail fra Thomas Krat, afdelingsleder, vedr. tilmelding til SFO i efterårsferien. Der var 62 børn tilmeldt, men der kom kun 16 børn.

			Næste møde er onsdag d. 26. nov 2025
--	--	--	--------------------------------------

Formandskabet og skolens ledelse gennemgår referatet umiddelbart efter mødet, inden det sendes ud

Forventede punkter til næste møde (i overskrifter):

- *Opsamling på af skole-hjem-samarbejdet (kontaktforældre (evt. møde for dem), indbetaling klassekasse og podcast?)*
- *Onboarding af nye forældre (til bestyrelsen evt. via kontaktforældre, og forældre/børn generelt)*